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专题:经济与社会

如何解释“关系”作用的上升趋势？ 边燕杰、缪晓雷（3）
从不平衡发展到平衡发展

——发展中的“消费悖论”及其超越 王 宁（20）
相对位置与经济行为：社会比较理论 李国武（35）

论 文

马克斯·韦伯的政治理念与变革时代的社会政策：对理解当代中国的启示 熊跃根（51）
西方环境社会学的主要理论

——以环境问题社会成因的解释为中心 肖晨阳、陈 涛（72）
贫穷压力与大脑发育对学业成就的影响

——社会经济地位的神经生物机制研究述评 高明华（84）
新社会阶层与体制内中产的地位认同差异

——基于情境锚定法的一项研究 杨城晨、郁姣娇、张海东（103）

书 评

理论“在逃”与伦理“受审”

——评爱丽丝·戈夫曼的《在逃》 王晴锋（118）

万方数据



Sociological Review of China
Vol. 8, No. 1, 2020

Contents

How to Explain the Increasing Significance of Guanxi? ………………………… BIAN Yan-jie, MIAO Xiao-lei (3)

From Unbalanced Development to Balanced Development: Consumption Paradox

in Development and Its Transcendence ………………………………………………………… WANG Ning (20)

Relative Position and Economic Behavior: Social Comparison Theory……………………………… LI Guo-wu (35)

Max Weber’s Political Ideas and Social Policy in an Era of Reform: Implications for

Understanding Contemporary China ………………………………………………………… XIONG Yue-gen (51)

Theories of Western Environmental Sociology: Centering on Explaining the Social

Causes of Environmental Problems…………………………………………… XIAO Chen-yang, CHEN Tao (72)

The Neuro-Biological Mechanisms for the Gaps of Academic Achievement: A Review of Research

Findings from Brain Science ………………………………………………………………… GAO Ming-hua (84)

The Status Identification Differences between the New Social Class and the Middle Class in the

System: A Study Based on Anchoring Vignettes …… YANG Cheng-chen, YU Jiao-jiao, ZHANG Hai-dong(103)

Theory“On the Run”and Ethics“On Trial”: A Book Review of Alice Goffman’s On the Run

……………………………………………………………………………………………… WANG Qing-feng (118)

万方数据


